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30. výročie vydávania novín v Močenku

Uplynulo presne 30 rokov od vydania 
prvého čísla Močenského občasníka. Ob-
časník s číslom 1/1991 vyšiel v novem-
bri 1991, vydalo ho Kultúrne stredisko 
pri Obecnom úrade v Sládečkovciach 
v náklade 500 kusov. Noviny mali osem 
strán, na ktorých sa občania dozvedeli 
niečo o histórii názvu našej obce, o živo-
te vo farnosti, v základnej škole, objavi-
li sa tu rady súkromným podnikateľom, 
praktické rady pre každého, ale aj sumár 
trestnej činnosti v obci alebo uskutočne-
né dražby majetku. Posledná strana patri-
la, samozrejme, športu. Močenský občas-
ník vychádzal až do roku 1993 približne 
dvakrát ročne. V roku 1994 začali vy-
chádzať Močenské noviny – informačný 
a inzertný mesačník obce a už sa tlačili 
v náklade 1 400 kusov. V rovnakej „novi-
novej“ forme vychádzali takmer do kon-
ca roka 2005, kedy posledné číslo roč-
níka 2005 vyšlo vo forme časopisu tak, 
ako ho poznáme dodnes. Prvé čísla novín 
stáli 2,- Kčs, respektíve neskôr 2,- Sk. Od 
roku 1994 sú noviny zdarma pre každú 
domácnosť, náklady na tvorbu, tlač a dis-
tribúciu do schránok občanov znáša obec.

Tvorcami prvých čísel Močenského 
občasníka boli zamestnanci obce, kon-
krétne kultúrneho strediska Peter Sýkora 
a Iveta Leššová, neskôr aj Mária Suchá. 
V Močenských novinách tvorili redakciu 
šéfredaktor Peter Sýkora a redaktorka 
Helena Révayová, neskôr Štefan Le-
nický, Magdaléna Vörösová, Ľubomír 
Čagánek, Mária Suchá, Anna Blehová, 
Bohumil Kadúc, Zuzana Horváthová, 
Gabriela Borzová, Mária Kohútová, 
Marcela Lenčéšová alebo Jana Eisello-
vá. V roku 2001 sa stala šéfredaktorkou 
Gabriela Borzová. Časopis Močenok vy-

chádzal ako mesačník až do 5. čísla roku 
2020, aktuálne vychádza ako dvojmesač-
ník.

Za 30 rokov priniesli Močenský ob-
časník, Močenské noviny a Časopis Mo-
čenok občanom obce, rodákom i pria-
teľom Močenka nespočetné množstvo 
informácií, fotografií, oznamov, úvah, 
receptov, rozhovorov či športových vý-
sledkov. Pravidelne si ich všetci obyva-
telia bezodplatne nachádzajú vo svojich 
poštových schránkach, a sú tak informo-
vaní o dianí v našej obci.
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Valné zhromaždenie občianskeho združenia Vitis
V Močenku sa 

7. októbra 2021 
uskutočnilo valné 
zhromaždenie ob-
čianskeho združenia 
Vitis, ktoré zároveň 
ako miestna akčná 
skupina združuje 
11 obcí, a patrí doň 
aj obec Močenok. 
Posledné valné 
zhromaždenie sa 
konalo minulý rok 

Aktuality z obce
V druhej polovici júla sa darilo na 

podujatí Majstrovstiev Slovenska his-
torických RC modelov našim leteckým 
modelárom. Majstrovstvá sa uskutočni-
li 24. a 25. júla 2021 v Nitre. Spomedzi 
41 súťažiacich so 113 modelmi sa stal 
majstrom Slovenska v kategórii vet-
roňov Močenčan Pavel Rábek s mo-
delom JU-52 Sokolov, Ľudovít Pec sa 
v rovnakej kategórii umiestnil na 11. 
mieste. V kategórii ½ texaco sa Pavel 
Rábek s modelom Meteor umiestnil na 
4. mieste a Ľudovít Pec s modelom Tom 
Boy na 7. mieste. Blahoželáme.

Prácu močenského Klubu filatelis-
tov 52-46 si všimli aj v ďalekom Špa-
nielsku. Prostredníctvom POFISU 
požiadali jeho predsedu o zaslanie ori-
ginálov poštových lístkov s pečiatkami, 
ktoré vydal Klub Filatelistov Močenok. 
Išlo o pečiatku a poštový lístok „Sedem-
bolestná Panna Mária, ochráň nás pred 
koronavírusom“ z 29. 5. 2020 a „Rok 
sv. Jozefa - patróna katolíckej cirkvi“ 
z 12. 3. 2021. Kópie poštových lístkov 
zverejnili v časopise San Juan de Dios 
vychádzajúcom v španielskej Granade.

V piatok 27. augusta 2021 si polože-
ním spomienkového venca k pamätníku 
obetiam vojen na hornom cintoríne ve-
denie obce uctilo všetkých, ktorí bojova-
li v Slovenskom národnom povstaní za 
našu slobodu.

Mnoho občanov sa zaujíma o tému 
separácie a zhodnocovania odpadov. 
Konkrétne otázky často smerujú aj 
k zhodnocovaniu použitého kuchyn-
ského oleja. V našej obci je možné 
použitý kuchynský olej zbavený zvy-
škov potravín zliaty do originálnych  
obalov alebo suchých čistých PET 
fliaš odovzdať v zberni druhotných 
surovín v Úzkej ulici. V prípade, že to 
občania počas otváracej doby zberne 
nestihnú, je možné použitý kuchynský 
olej odovzdať na čerpacích staniciach 
Slovnaft a pred obchodnými domami 
Kaufland v Šali a v Nitre.

Oznamujeme občanom, že od 15. novembra 2021 budú k dispozícii nálepky na smetné nádoby pre rok 2022. 
Vyzdvihnúť si ich občania môžu v klientskom centre obecného úradu v prípade, že nemajú podlžnosti voči obci 
a majú zaplatené poplatky za dane a odpady. Spolu s nálepkami dostanú občania aj stolový kalendár na rok 2022.
Zároveň prosíme občanov, aby si zo svojich smetných nádob odstránili všetky staré nálepky z uplynulých rokov, 
aby posádka zberného auta mohla od januára jednoducho identifikovať nádoby, ktoré majú aktuálnu nálepku. 

v júni v Rišňovciach. Valné zhromažde-
nie riešilo všetky základné povinnosti, 
ktoré mu vyplývajú zo štatútu či zákona, 
a okrem iného volilo aj svojho predsedu. 
Opätovne sa ním stal doterajší predseda 
združenia Jozef Jankovič. „Na dnešnom 
valnom zhromaždení boli prerokované 
správy o činnosti a o hospodárení na za 
rok 2020 a bol prijatý aj rozpočet na rok 
2021. Valné zhromaž-
denia štandardne má-
vame začiatkom roka, 
ale tento rok sme 
kvôli pandemickej 
situácii zhromaždenie 
mohli organizovať 
až teraz neskôr,“ in-
formoval nás manažér združenia Tomáš 
Lencsés. „Čo sa týka plánov do budúc-
nosti, plánujeme pokračovať vo vyhla-
sovaní výziev a v realizácii projektov. 
Projekty, ktoré boli podané v uplynulých 
dvoch rokoch, sú stále v procese vy-
hodnocovania, to znamená, že nevieme 
ešte, aký bude výsledok. Miestna akčná 
skupina Vitis má predschválené finančné 
zdroje, to znamená, že tie musíme minúť 
do roku 2023, respektíve do roku 2025, 
a zdroje sú stále alokované, to znamená, 
že keď sú výzvy typu uzatvorené a zo-
stanú tam peniaze, tak sa presúvajú do 
ďalšej výzvy. Čo sa týka iných typov vý-
ziev, ktoré sú otvorené, tak tam sa výzvy 
uzatvárajú po hodnotiacich kolách až do 
vyčerpania zdrojov. To znamená, že fi-
nančné prostriedky sú, len stále čakáme 
na schvaľovací proces.“ 

Starostovia a zástupcovia jednot-
livých obcí združenia boli sklamaní 
z faktu, že ešte stále pred sebou tlačia 
2 roky staré projekty a nemôžu ich 
dokončiť a realizovať nové, pretože 
ešte stále nie sú odsúhlasené. „Odsú-
hlasili sme základné dokumenty, kto-
ré potrebujeme k činnosti a ktoré nám 
vyplývajú z implementačných predpi-

sov a zo zákona, lebo 
sme občianske združe-
nie v zmysle zákona. 
Rokovanie sa nieslo 
v dvoch rovinách, jed-
na rovina bola dopady 
covidu na činnosť a re-
alizáciu našich projek-

tov, no a druhá rovina, to bolo to veľmi 
ťažkopádne rozhodovanie riadiacich 
orgánov štátu pri schvaľovaní našich 
projektov. Aj v jednom prípade, aj 
v druhom prípade sme naozaj veľmi 
skeptickí, lebo už dlhú dobu čakáme 
na schvaľovanie projektov. Naše pro-
jekty stoja a nevieme ani, čo nás čaká 
ohľadom opatrení  v súvislosti s covi-
dom. V tomto aj minulom roku sme 
mali vážne problémy v implementácii 
projektov a stratégie, a preto dúfame, 
že to bude trošku pozvoľnejšie, roz-
bieha sa tretia vlna, avšak dúfam, že to 
bude o trošku lepšie ako minulý rok,“ 
konštatoval predseda združenia Jozef 
Jankovič. Rozpracované projekty by 
sa mali v jednotlivých obciach rozbeh-
núť okamžite, ako budú riadiacimi or-
gánmi schválené.



5

MOČENOK

Osvetlenie horného cintorína
Koncom augusta 2021 sa v areáli 

horného cintorína začalo s budova-
ním nových vetiev osvetlenia. Išlo 
o investičnú akciu obce vo výške 12 
000 eur. „Horný cintorín, oplotenie 
a osvetlenie je jedna z investičných 
akcií roku 2021. V predchádzajúcom 
období zamestnanci obecného úradu 
realizovali výmenu oplotenia oko-
lo horného cintorína, zostalo im ešte 
dokončiť plot zo strany od záhrad, 
kde bude plný plot tak, aby bol cin-
torín vizuálne oddelený od obývanej 
časti, no a v týchto dňoch dokončuje-
me aj osvetlenie na hornom cintoríne 
tak, aby bol priestor bezpečný a aby 
sa po cintoríne dalo pohybovať aj vo 
večerných hodinách na jeseň, respek-
tíve cez zimu,“ poskytol nám základ-
né informácie starosta obce Roman 
Urbánik. „Realizujeme osvetlenie vo 
vašom cintoríne v obci, dávame nové 
bezpečnostné hliníkové stĺpy, ktoré 
majú najlepšie crash testy a sú celohli-
níkové, eloxované, majú veľmi dlhú 
životnosť, aj čo sa týka farbostálosti. 
Čo sa týka svietivosti, bude cintorín 

osvetlený celoplošne. Meniť sa budú 
aj staré stĺpy, svietidlá budú úsporné,“ 
spresnil detaily investičnej akcie Pa-
vel Gura zo Svietidlá-eshop. Spoloč-
nosť realizovala inštaláciu, teda nové 
káblové rozvody pre osvetlenie do 
úzkych výkopov, ktoré príliš neobme-
dzili chod cintorína. Po skončení prác 
povrch upravila do pôvodného stavu. 
Všetky práce boli ukončené do polo-

vice septembra. „Z tých plánov, ktoré 
ešte máme pre jeden aj druhý cinto-
rín, je už avizovaná výstavba, respek-
tíve zriadenie urnových stien. Tieto 
urnové steny na hornom aj dolnom 
cintoríne by sme chceli realizovať na 
základe schváleného uznesenia obec-
ného zastupiteľstva v prvom polroku 
budúceho kalendárneho roka,“ doplnil 
informácie starosta Roman Urbánik.

Rekonštrukcia cestného telesa
Pozývame občanov na požehnanie 
adventného venca, ktoré sa za do-
držania všetkých protipandemic-
kých opatrení uskutoční v sobotu 
27. novembra 2021 o 16.00 h 
v areáli obecného úradu. 

Oznamujeme darcom krvi, že dňa 
3. decembra 2021 sa od 8.00 h 
do 11.00 h v kultúrnom stredisku 
(kláštor) uskutoční hromadný od-
ber krvi – Vianočná kvapka.

Počas leta, konkrétne od začiatku 
augusta 2021 sa v našej obci realizovala 
oprava štátnej cesty III. triedy v ulici sv. 
Gorazda. Proces verejného obstarávania 
na realizáciu stavebných prác zabezpe-
čila Regionálna správa a údržba ciest 
Nitra, ktorá spadá pod Nitriansky samo-
správny kraj. „Nitriansky samosprávny 
kraj (NSK) v zmysle cestného zákona 
vlastní cesty II. a III. triedy vrátane pre-
jazdných úsekov cez obce. V rámci svo-
jej územnej pôsobnosti NSK vlastní 2 
035 km ciest II. a III. triedy, na ktorých 

Regionálna správa a údržba ciest Nitra, 
a. s. vykonáva správu a údržbu. Cesta 
III/1689 sa opravovala od staničenia 
5,473 po 8,614 km, teda v celkovej dĺž-
ke 3,141 km,“ informovala nás hovor-
kyňa Nitrianskeho samosprávneho kraja 
Oľga Prekopová. Rekonštrukciu komu-
nikácie v našej obci na základe predlo-
žených ponúk do verejného obstaráva-
nia zabezpečila spoločnosť Eurovia SK 
Košice, ktorá predložila najlepšiu ceno-
vú ponuku. „V Močenku sa realizovalo 
frézovanie asfaltového krytu vozovky 

na celej ploche úseku cesty s hrúbkou 5 
cm. Naniesol sa infiltračný náter s ka-
tiónaktívnou emulziou v množstve 1 
kg/m2. Obrusná vrstva vozovky, teda 
asfaltový kryt z asfaltového betónu je 
bez modifikácie v hrúbke 5 cm,“ dopl-
nila presné informácie Oľga Prekopo-
vá. Samotné práce trvali v našej obci 
necelé dva týždne, pokračovanie cesty 
po koniec Hornej Kráľovej o niečo dlh-
šie. Bezprostredne po skončení staveb-
ných prác bola na komunikáciu nastrie-
kaná aj stredová čiara.
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Dni obce a sviatok Povýšenia sv. Kríža 2021
Po ročnej prestávke sa v tomto roku v našej obci podarilo zorganizovať XVIII. ročník  Dní obce Močenok pri príležitosti 

slávenia sviatku Povýšenia sv. Kríža. Zorganizovať podujatie sa podarilo vďaka pomerne priaznivej pandemickej situácii, 
ale najmä vďaka podpore Nitrianskeho samosprávneho kraja a ďalších štedrých sponzorov. 

Prvým bodom obecných slávností 
bolo slávnostné obecné zastupiteľstvo 
9. septembra 2021, na ktorom bolo oce-
nených šesť občanov našej obce Cenou 
obce Močenok alebo Cenou starostu 
obce. Cenu obce Močenok si z rúk sta-
rostu obce prevzal Štefan Horňák za 
dlhoročné darcovstvo krvi a celoživot-
nú obetavú pomoc Farnosti Močenok. 
„Myslím, že sú aj takí, ktorí by si to há-
dam skôr zaslúžili ako ja. Niektorí už nie 
sú medzi nami, ale život je taký. Ohľa-
dom tej krvi, no veď ja som to bral ako 
takú moju povinnosť a bol som z toho 
ocenenia prekvapený,“ povedal nám 
skromne Štefan Horňák.

Druhým ocene-
ným Cenou obce 
bol Michal Pápay 
za dlhoročnú čin-
nosť v dychovej 
hudbe Močen-
ská kapela: „Keď 
som dostal poštu 
z obecného úradu, 
tak som si mys-
lel, že je to rozpis 
programu na obec-
né dni, ale bola 
tam pozvánku na 
oceňovanie. Chcel 
by som sa preto po-
ďakovať starostovi 
obce a poslancom, 
ale v prvom rade 
mojej manželke, 
že ma podporova-
la celé tie roky, čo 
sme hrávali v dychovke. Hrávam vyše 
40 rokov a chcel by som, aby dychovka 
pokračovala aj v ďalších rokoch, aj po 
nás, keď tu my už nebudeme. Ďakujem 
všetkým.“

Tretie ocenenie si prevzal Róbert 
Packa za podnikateľskú činnosť a dlho-
ročnú podporu kultúrnych a športových 
podujatí v obci. „Často toto človek ne-
zažíva, tak som prekvapený, milo, sa-
mozrejme, a ťažko hľadám slová, ale 
verím, že je v obci oveľa viac ľudí, ako 

nás šesť, ktorí sme sa tu teraz stretli, kto-
rí venujú svoj čas pre Močenok,“ verí 
v pomoc obci Róbert Packa.

Cenu starostu obce si prevzal Šte-
fan Lenický za dlhoročnú prácu člena 
stavebnej komisie pri obecnom zastu-
piteľstve v Močenku: „V prvom rade 
by som chcel poďakovať starostovi 
a poslancom, že našli miesto a konečne 
som sa dočkal ocenenia. Cestoval som 
po celom Československu, dostal som 
štátne vyznamenanie Za vynikajúcu 
prácu v roku 1976, vyznamenanie Vy-
nikajúci pracovník v poľnohospodárstve 
a výžive od ministra poľnohospodárstva 
Janovica, predtým od prezidenta Husáka 

a myslím, že už bol čas, aby bolo aj ne-
jaké ocenenie z obce. Je to krásne, kaž-
dé ocenenie poteší človeka a je to taká 
inšpirácia pre mladších, aby tiež dostali 
také nejaké ocenenia.“ 

Cenu starostu si prevzal aj Ján 
Lenčéš za dlhoročnú činnosť v Poľov-
níckom združení Zálesie Močenok. 
„Keď sa mám priznať, tak bolo to dosť 
veľké prekvapenie a zároveň potešenie. 
Neviem, odkiaľ sa to ocenenie vykľulo, 
ale pravdepodobne v tom má prsty nie-

kto z poľovníckeho združenia a pán 
starosta, lebo ten chodí medzi nás a vie, 
aká je to robota a čo tam všetko robí-
me pre dobro prírody a aj nás všetkých. 
Ďakujem,“ bol z ocenenia dojatý Ján 
Lenčéš.

Tretia Cena starostu bola odovzdaná 
Milanovi Lenčéšovi za dlhoročné dar-
covstvo krvi. „Nečakal som to, poviem 
pravdu a myslím si, že takýto príklad je 
možno príležitosť pre mladých, aby išli 
tú krv darovať pre tých, ktorí to potre-
bujú. Je veľa havárií, nešťastí a chorôb. 
Pokiaľ mi to zdravie dovolí, ešte párkrát 
pôjdem darovať aj ja,“ je pripravený na-
ďalej pomáhať Milan Lenčéš.

Prácu všetkých 
ocenených vysoko 
vyzdvihol aj starosta 
obce Roman Urbá-
nik, ktorý spolu so 
svojím zástupcom 
Petrom Sýkorom 
a prednostkou obec-
ného úradu Luciou 
Benčíkovou odo-
vzdávali ocenenia: 
„V roku sú dni bež-
né, ale aj slávnostné 
a my sme dnes pre-
žili jednu milú sláv-
nosť pri príležitosti 
Sviatku povýšenia 
sv. Kríža a Dní obce 
Močenok. Boli ude-
lené ocenenia osob-
nostiam, ktoré sa 
okrem svojich bež-

ných pracovných alebo rodinných povin-
ností podieľajú aj na verejnom živote, na 
podpore športu, kultúry, ochrane prírody, 
ale aj darujú svoju krv pre to, aby zachra-
ňovali životy iných. Sú to ľudia, ktorí sú 
blízko nás, sú to naše reálne vzory, s kto-
rými sa môžeme stretávať každý deň, a ja 
by som všetkým oceneným aj touto cestou 
chcel zablahoželať a možno povedal aj pre 
mladšiu generáciu, že toto sú naozajstné 
vzory, ktoré je hodné v ich činnosti napo-
dobňovať a ísť v ich šľapajach.“

Ocenenia pre šesticu našich občanov
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Najmladší Močenčania uvítaní do života, starší na koncertoch

Ďalší program Dní obce Močenok sa 
niesol v znamení detí a hudby. Prvým 
podujatím bolo vítanie našich najmlad-
ších spoluobčanov do života. Prítom-
ným drobčekom a ich rodičom sa pri-
hovoril starosta obce Roman Urbánik. 
Na uvítanie do života bolo pozvaných 
42 detičiek s rodičmi. Išlo o deti, ktoré 
sa v našej obci narodili za ostatný rok. 
Pamätný list a knižočku na pamiatku si 
prišla prevziať desiatka z nich. Bábätká 
sa napriek všetkým snahám mamičiek 
či organizátorov riadili vlastným sys-
témom, a tak niektoré počas uvítania 
spinkali, iné plakali, prípadne zvedavo 
sledovali, čo sa okolo nich deje.

Program potom v podvečer pokra-
čoval v areáli kultúrneho strediska kon-
certom Vaša Patejdla, ktorý si prišlo 
vychutnať množstvo zvedavcov. Hodi-
nový koncert legendy našej populárnej 
hudby zožal u divákov veľký úspech 
a Vašo musel pridať niekoľko piesní na-
vyše. Nemal s tým vôbec problém a rád 
zaspieval možno aj preto, že príliš veľa 
koncertov sa v tomto roku neuskutočni-
lo. „V lete už som nejaké koncerty mal, 
ale predsa len stále ešte krízu cítiť a obá-
vam sa, že prídu zase nejaké reštrikcie. 
Takže si to navzájom užívame, ako di-
váci, tak aj my umelci na pódiu a o to je 
takýto koncert vzácnejší. Snažím sa ho 

prežívať a zaspievať najlepšie, ako sa dá. 
Atmosféra tu bola výborná,“ potvrdila 
popová legenda Vašo Patejdl.

Záver piatkového programu patril 
hudobnej skupine Walk on s repertoárom 
bohatým na slovenské i zahraničné pies-
ne. Kapelu tvoria traja súrodenci a ich 
traja priatelia, väčšina z nich je z okolia 
Nitry. Mnohí návštevníci nadšene pre-
tancovali celý ich koncert. „Hodnotím 
to ako náš najlepší koncert tohto roku. 
Bolo to tu zorganizované, či už techni-
ka  a všetko možné na jednotku, nemám 
slov. My si radšej vychutnáme takýto 
koncert vonku na veľkom pódiu, ktorý 
má také svoje čaro, bolo to úžasné,“ ne-
tajil radosť z príjemného koncertu Peter 
Kozár z Walk on.

V sobotu sa v koncerte predstavila 
hudobná skupina Duchoňovci. Odzneli 
v ňom najlepšie piesne Karola Duchoňa 
a diváci spievali spolu s hudobníkmi. 
Skvelé melódie roztancovali veľkú časť 
publika. „Vynikajúco sa nám hralo, sme 
síce trošku unavení, lebo máme dneska 
veľmi náročný deň – tri koncerty a zajtra 
ďalší, čiže máme asi najťažší víkend, 
aký sme kedy zažili, ale keď vidíme tých 
ľudí, ako nám vracajú tú energiu nazad na 
pódium, tak by sme zvládli aj štyri kon-
certy za deň,“ povedal nám s úsmevom 
unavený a spokojný líder skupiny Mar-
tin Androvič. Záver sobotňajšieho večera 
bol vyčlenený pre mladých. O ich zábavu 
sa počas diskotéky staral DJ Zolee.
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Vydaril sa jarmok 
aj guláše a koláče

V sobotu 11. septembra 2021 od rána 
pripravovalo v parku 11 družstiev do 
súťaže svoje guláše a postupne prichá-
dzali a rozkladali svoje stánky jarmoč-
níci. Šikovní kuchári popoludní dovarili 
svoje súťažné guláše a gazdinky pri-
niesli do súťaže smotanové koláče. Po-
rota ich postupne ohodnotila a prišlo na 
rad vyhodnotenie. V 13. ročníku súťaže 
vo varení guláša Močenský kotlík z 13 
vzoriek gulášov od 11 družstiev porote 
najviac chutil guláš, ktorý navarilo ob-
čianske združenie Rubín. V 9. ročníku 
súťaže v pečení Smatankového koláča 
porote z 5 vzoriek najviac chutil koláč 
Anny Hučkovej, ktorá už v tejto súťaži 
zvíťazila viackrát. Je to dôkaz, že koláč 
pečie skutočne dobrý, pretože hodnotia-
ca porota je každý rok iná.

Návštevníci si pozreli výstavu a vychutnávali si program 

V rámci obecných slávností sa v budove kultúrneho stredis-
ka konala aj výstava Podmaľba na sklo domácej autorky Lenky 
Bollovej, ktorá vo svojej tvorbe prezentuje najmä ľudové zvy-
ky, obyčaje, ale napríklad aj ľudové piesne viažuce sa nielen 
k Močenku, ale k celému Slovensku. 

Na bohatý program dní obce sa prišli pozrieť aj zástupcovia 
štátnej správy, verejnej správy a rôznych inštitúcií z okolia. „Ja 
chodím do Močenku veľmi rada, vidieť tu takú radosť zo živo-
ta, aj keď ten predchádzajúci rok bol ťažký, vidím, že ľudia sa 
zotavili a každý si chce vychutnávať tie radosti života. Ľudia 
sa majú stretávať, majú sa rozprávať, majú sa potešiť a zahodiť 
každodenné starosti,“ pochvaľovala si skvelú atmosféru Helena 
Psotová, riaditeľka Úradu Nitrianskeho samosprávneho kraja. 
„Z nálady ľudí vidieť, že sa tu dobre cítia. Ak covid dovolí, tre-
ba čo najviac takýchto akcií usporiadať, lebo asi je to dočasné. 
Na organizáciu je to veľmi náročné, tak obdivujem všetkých 
organizátorov aj celú obec,“ pridal sa starosta Rumanovej Jo-
zef Jankovič. „Chcem sa poďakovať za pozvanie a som veľmi 
očarený atmosférou a náladou a myslím si, že sú veľmi dôležité 

takéto podujatia, nielen preto, aby sa rozvíjala tá kultúra v tých 
najrozmanitejších smeroch, ale aj pre súdržnosť obce ako takej, 
a to je veľmi dôležité. Veľmi by som si prial, aby sa tá kultúra 
nielen rozvíjala, ale aby si ju Močenčania aj zaznamenávali pre 
ďalšie generácie,“ želel by si riaditeľ Štátneho archívu v Nitre 
Peter Keresteš. Nedeľný program si prišiel vychutnať aj posla-
nec Národnej rady Slovenskej republiky a zároveň poslanec 
zastupiteľstva Nitrianskeho samosprávneho kraja Marián Kéry.

Dobrú hudbu, guláše, jarmok či priateľské stretnutia si vy-
chutnávali aj ostatní návštevníci areálu kultúrneho strediska. 
„Je to výborné, podporujem to, nech to ďalej beží, je to pre 
nás, pre obec a pre ľudí,“ myslí si návštevník Jaro. „Veľmi 
dobrý program je tento rok, všetko sa vydarilo - guláše sú dob-
ré, cigánska aj program,“ pridala sa Mária. „Muzika, počasie 
aj gulášik bol dobrý, všetko sa mi páči,“ vyjadril spokojnosť 
Pavol. „Boli sme tu včera, kapela bola nenormálna, asi najlep-
šia, aká kedy bola, naozaj hrali perfektne, klobúk dolu. Všetko 
je super, aj guláš, obecný úrad navaril najlepší podľa mňa, ako 
vždy,“ pochvaľoval si Martin. 
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Predstavili sa všetky 
domáce umelecké 
telesá

Na pódiu sa v sobotu 11. septem-
bra 2021 vystriedali postupne aj všetky 
domáce súbory. Ako prvý sa návštevní-
kom podujatia predstavil ženský spe-
vácky zbor Cantica, ktorý vystriedali 
žiaci základnej umeleckej školy z našej 
obce. Divákom sa predstavili aj mladí 
nadaní karatisti, ktorí dokázali prvky 
karate pretaviť do umeleckej podoby. 
V rámci projektu Rok na dedine sa divá-
kom postupne predstavili ďalšie domá-
ce súbory: spevácka skupina Zúgovanka 
so svojím programom, mužská spevác-
ka skupina Močenskí speváci, folklórny 
súbor Sečkár a folklórna skupina Mo-
čenčanka. Večer pódium patrilo domá-
cej dychovej hudbe Močenská kapela.

Deti sa mohli počas dní obce vy-
jašiť nielen na šmykľavke a rôznych 
atrakciách, ale aj počas aktivít, ktoré 
mal pre ne pripravené šašo, alebo po-
čas divadelného predstavenia o Pippi 
Dlhej pančuche.

Svätá omša a dychovka neodmysliteľne patria 
k obecným slávnostiam

V nedeľu sa uskutočnila slávnost-
ná svätá omša pri príležitosti sviatku 
povýšenia sv. Kríža. Práve tento svia-
tok je dôvodom, prečo máme obecné 
oslavy práve v tomto dátume – pre 
našu obec je veľmi významným. Svä-
tá omša sa konala v Kaplnke sv. Krí-
ža a celebroval ju páter Pavol Kruták, 
ktorý kedysi v našej farnosti pôsobil. 
Omše sa zúčastnili desiatky veriacich.

Už sme spomínali domácu dy-
chovú hudbu, ktorá sa návštevníkom 
predstavila v sobotu. Takisto v sobo-
tu si mohli návštevníci vypočuť aj 
dychovú hudbu Oravanka z Trstenej 
a v nedeľu moravskú dychovú hudbu 
Vracovjáci. 

V závere podujatia ho hodnotil aj 
starosta obce Roman Urbánik: „Po 
ročnej odmlke a po dôslednom zvá-
žení všetkých pre a proti sme pre na-
šich spoluobčanov, ale aj ľudí z okolia 
chceli priniesť nejakú pozitívnu ener-
giu v podobe krásneho kultúrneho 
programu, dobrého jedla a spoločné-
ho posedenia, a aj preto sme sa roz-

hodli na základe možností, ktoré nám 
stanovuje covid automat, zorganizo-
vať XVIII. ročník Dní obce pri príle-
žitosti sviatku Povýšenia sv. Kríža. Po 
niekoľkých mesiacoch zostavovania 
programu a hľadania tých najlepších 
a najvhodnejších vystúpení tak, aby 
sme oslovili všetky vekové kategórie, 
sme zostavili program tak, aby sa nao-
zaj každý mohol zabaviť. Ja sa chcem 
poďakovať všetkým účinkujúcim, 
chcem sa poďakovať tým, ktorí nám 
pomohli pri varení gulášov, a v ne-
poslednom rade zamestnancom obce, 
lebo oni tieto dni pripravili, reálne 
zorganizovali a aj napriek tomu, že 
posledné hodiny cítime obrovskú úna-
vu, myslím si, že reakcie ľudí, ktoré 
dostávame naspäť, sú nám zadosťu-
činením za to, čo sme vynaložili na 
prípravu a samotnú realizáciu podu-
jatia. Verím, že do budúcna sa dosta-
neme k 19. a možno aj k 20. ročníku, 
a budeme môcť prinášať takéto krásne 
kultúrno-spoločenské podujatia, aké 
boli tohtoročné dni obce.“

Srdečne ďakujeme sponzorom 
Dní obce Močenok 2021:

Nitriansky samosprávny kraj 
Duslo, a.s. Šaľa
Tóth ŽELEZOOBCHOD Močenok
PD Močenok
MENERT spol. s r.o. Šaľa
OZ roDKa, Močenok
EIZEN, s.r.o. Močenok
Pálenica Močenok
REŠTAURÁCIA ELSA, Močenok
Pekáreň Močenok
Mäsovýroba Pata
svietidla-eshop.sk
BS STAVMONT, Veľké Zálužie
RECYPLAST SK, s.r.o. Močenok
Tibor Rábek - TIBI, Horná Kráľová
PC TECHNIK Močenok
Vinár Peter Pápay, Močenok
Marián Švondra, Močenok
KORA MONT, s.r.o. Močenok
Salamon, Šaľa
Róbert Benko, Močenok
Kvetinárstvo Veronika Suchá Močenok
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Marína Durecová, Mari, ako jej 
hovoria blízki, je žiačkou 2.B triedy 
našej školy v Močenku. Je to dievčat-
ko, ktoré už v útlom veku inklinovalo 
k hudbe. Rodičia si boli vedomí, že 
detstvo je zásadným a rozhodujúcim 
obdobím, ktoré určuje celý ďalší život. 
A investovať doň vhodným spôsobom 
rodičovský čas a energiu je kľúčom 
k celoživotnému zdraviu, úspechu 
a spokojnosti. Každá aktivita, pohyb 
všestranne rozvíja dieťa. Keď sa aj die-
ťa neskôr rozhodne pre akýkoľvek od-
bor, multirozvojová výchova umožňuje 
zoznámiť sa s mnohými možnosťami, 
ktoré súčasný svet ponúka. 

Preto sa jej rodičia venovali v čo naj-
väčšej miere a Mari ako 4-ročné diev-
čatko nastúpila na svoj prvý krúžok. Od 
toho momentu bolo vidieť, ako ju to na-
pĺňa. Je veľmi priateľská, energická, sú-
ťaživá, dobrosrdečná a v neposlednom 
rade veľmi zvedavá. A preto postupne 
zisťovala, že okrem športu, ktorému sa 
venovala, sa jej čoraz viac páčil spev 
a hudobné nástroje. Pracovala neustále 
na sebe a ako pre nás všetkých, tak aj pre 
Marínu bol posledný rok veľmi náročný. 
Možno pre ňu trošku iným spôsobom. Je 
síce mladunká, ale cieľavedomá. Preto 
aj napriek covidovému zákazu chodiť na 
krúžok, kde by jej vedeli pomôcť, aby 
napredovala, si povedala: „Dokážem 
to!“.  Nepretržite na sebe pracovala aj 
niekoľko hodín denne. Bolo to náročné, 
ale vďaka svojim rodičom, najmä ma-
minke to zvládla. A prinieslo to ovocie. 
Pred pár týždňami spomedzi celého nit-
rianskeho kraja, spomedzi veľkej účas-

Marína hrá v Divadle Andreja Bagara v Nitre!
ti, kde okrem spevu musela 
ukázať aj gymnastickú zosta-
vu, sa Mari dostala medzi 15 
detí, ktoré vybrali hrať v naj-
známejšom a najobľúbenej-
šom svetovom muzikáli Jozef 
a jeho zázračný farebný plášť. 
Presne 5 mesiacov sa pripra-
vovala na premiéru. Bola bez 
prázdnin, nakoľko aj niekoľko 
hodín denne musela trénovať. 
Ba dokonca posledné týždne 
trénovala 8 hodín denne.  A už 
v polovici tohto mesiaca mal 
predpremiéru. Muzikál sa bude 
hrať vyše 2 rokov v Divadle 
Andreja Bagara v Nitre. Bude 
to mať Mari odteraz náročné, 
ale ona sa tomu nesmierne teší, 
pretože to ju napĺňa. Spomedzi 
hercov, s ktorými hrá, sa jej 
podarilo porozprávať s Jan-
kom Galovičom na tému, ako sa pracuje 
s deťmi. Odpovedal jej: „Deti sú určené, 
aby žili, sú v ilúzii a v radosti. Deti sú 
oproti dospelým hercom oveľa vníma-
vejšie a citlivejšie, tak od srdca. Beriem 
ich ako rovnocenných partnerov.“  Záro-
veň režisér Peter Oravec odpovedal na 
rovnakú otázku: „Práca s deťmi je taká 
dvojsečná zbraň. Inak sa pracuje s do-
spelými, s ktorými je to rýchlejšie, lebo 
čo poviem, to vykonajú, ale pri deťoch 
musím spomaliť tempo.“ So smiechom 
dodal: „Musím spomaliť na sto kilomet-
rov za hodinu a stokrát opakovať. Ale! 
Dospelí herci vám nedajú toľko radosti 
ako tieto deti. Deti sa vedia tešiť z ma-
ličkostí a keď sa to naučia a vykonajú 

tak, ako majú, sa veľmi tešia a vidieť, že 
to ide zo srdiečka. Vtedy si poviem, stá-
lo to zato. A toto všetko sa u dospelých 
hercov hľadá ťažšie.“

Marína sa chce poďakovať ľuďom, 
ktorí jej pomáhali, podporovali ju. 
Okrem rodičov, blízkej rodiny aj pani 
Jolane Lenčéšovej za svedomitú prípra-
vu do školy, za podporu svojej pani uči-
teľke Diane Kamenickej, taktiež aj pá-
novi riaditeľovi školy a riaditeľovi ZUŠ. 
Bez ich pomoci by nemohla naďalej na 
sebe pracovať. ĎAKUJEM.

,,I tak nakoniec o nás rozhodne Boh 
a naša láska plniť jeho vôľu“.

Monika Straňáková 
Martina Durecová
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V druhej polovici septembra 2021 sa 
v Močenku konala krajská postupová sú-
ťaž a prehliadka neprofesionálneho divad-
la mladých a neprofesionálneho divadla 
dospelých Nitrianskeho kraja Na scénu 
2021. Vyhlasovateľom krajskej súťažnej 
prehliadky bolo Národné osvetové cen-
trum z poverenia Ministerstva kultúry 
Slovenskej republiky. Projekt zrealizo-
valo Krajské osvetové stredisko v Nitre, 
spoluorganizátorom bol Nitriansky samo-
správny kraj a partnerom Obec Močenok. 
Projekt Na scénu finančne podporil z ve-
rejných zdrojov Fond na podporu umenia. 

Prehliadka sa začala vystúpením hos-
ťa podujatia pohybovo-tanečného divadla 
Debris company z Bratislavy. Bezprostred-
ne po prvom nesúťažnom predstavení bola 
prehliadka slávnostne otvorená. Súťažia-
cich i hostí srdečne na pôde Močenka pri-
vítal starosta obce Roman Urbánik.

Súťažná prehliadka Na scénu v tomto 
roku ponúkla porote a divákom spolu deväť 
divadelných predstavení, jedno nesúťažné 
a osem súťažných. Divadlá sa prezentovali 
v čase od 17. do 19. septembra 2021 a po-
rota ich hodnotila v dvoch kategóriách - di-
vadlo mladých a divadlo dospelých, ktoré 
sa ešte delilo na kategóriu Prúdy súčasného 
divadla a Prúdy tradičného divadla. V po-
rote sa v tomto roku stretli traja odborní-
ci: predsedníčka – režisérka a lektorka 
Daniela Evjáková a členovia –  scénograf 
Michal Lošonský a divadelný kritik Miro-
slav Zwiefelhofer, ktorí pozorne sledovali 
všetky predstavenia. Postupne sa na diva-
delných doskách predstavili divadelné sú-
bory a jednotlivci zo Základnej umeleckej 
školy Jozefa Rosinského z Nitry – Terézia 
Mikleová, Deficit, Hromozvod, Naboso, 
Drim, divadelný súbor ...na ceste z Levíc 
a Divadlo Paradox z Nových Zámkov.

K festivalu patrilo aj sprievodné pod-
ujatie – výstava fotografií z uplynulého 
ročníka súťažnej prehliadky pod názvom 
Fotopríbeh Na scénu 2020, ktorá bola 
nainštalovaná vo vestibule kultúrneho 
domu. Neoddeliteľnou súčasťou prehliad-
ky boli aj rozborové semináre všetkých 
predstavení, ktorých sa mohli zúčastniť 
všetci účastníci, nie iba dotknutý divadel-
ný súbor, aby spoločne s porotou intenzív-
ne debatovali o každom predstavení.

V konečnom zúčtovaní sa v kategórii 
neprofesionálneho súčasného moderného 
divadla dospelých na 1. mieste s návr-

Divadelná prehliadka 
Na scénu v Močenku

Po dvojmesačných prázdninách sa 
žiaci základnej školy v našej obci vráti-
li vo štvrtok 2. septembra 2021 opäť do 
lavíc. Močenská základná škola privíta-
la 37 prváčikov, celkovo základnú školu 
navštevuje 391 žiakov. Z dôvodu pretr-
vávajúcich protipandemických opatre-
ní sú dodržiavané zvýšené hygienické 
štandardy týkajúce sa dezinfekcie a no-
senia rúšok. „Viem, že tento školský rok 
bude naozaj náročný, ale pevne verím, 
že spoločnými silami ho zvládneme tak, 
že na jeho konci budeme môcť povedať, 
že sme splnili všetky ciele, ktoré sme si 
na začiatku vytýčili. Tento školský rok 
je znova špecifický v tom, že sa odvíja 
od pandemickej situácie, ktorá je zatiaľ 
v pohode, ale sú tam, samozrejme, sprís-

nené kritériá. Ranný filter a všetky os-
tatné veci, ktoré sme na konci školského 
roku mali zavedené, realizujeme naďa-
lej,“ konštatoval riaditeľ základnej školy 
v našej obci Eduard Lacko.

Škola pripravila pre žiakov aj v tomto 
školskom roku bohatú ponuku krúžkov 
a vedenie verí, že pandemická situácia 
sa nezhorší a krúžky sa budú počas ce-
lého roka realizovať. Takisto sú pre zá-
ujemcov z radov žiakov prvého stupňa 
pripravené štyri oddelenia školského klu-
bu a od septembra pribudla k dvom špe-
ciálnym triedam aj tretia. So začiatkom 
nového školského roka sa zvýšila aj bez-
pečnosť v budovách školy. „Do každej 
budovy sme namontovali uzávery, ktoré 
sa o 8.00 zatvárajú. Každý učiteľ dostal  » 

Školy fungujú od septembra prezenčne

hom na postup na Belopotockého Miku-
láš umiestnilo divadlo ... na ceste z Levíc 
s hrou Matilda. V kategórii neprofesio-
nálneho tradičného divadla dospelých sa 
na 1. mieste s návrhom na postup na Be-
lopotockého Mikuláš umiestnilo Divadlo 
Paradox z Nových Zámkov s inscenáciou 

Medveď a Nos. V kategórii neprofesio-
nálneho divadla 1. miesto spolu s návr-
hom na postup na celoštátnu prehliad-
ku Festival divadla mladých (FEDIM) 
2021 získal divadelný súbor Hromozvod 
z Nitry s inscenáciou Narodeniny. 

Víťazom blahoželáme.
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Jeseň sa pomaly chýli ku koncu a ná-
stup chladnejších dní a tmavých večerov 
znamená pre futbalistov rozlúčku s tráv-
nikom na niekoľko mesiacov.

Tohtoročnú sezónu zahájili úspešne 
všetky družstvá pôsobiace v Močenku 
a dopriata im bola slušná dávka trénin-
gových jednotiek a zápasov, dokonca sa 
mohli zúčastniť aj viacerých turnajov. 
Za túto možnosť boli nesmierne radi 
nielen samotní hráči, no rozhodne aj tré-
neri a celé vedenie klubu. Snáď teda aj 
naši verní fanúšikovia. Preukázalo sa, že 
športovanie v exteriéri nie je tým pravým 
vinníkom pri šírení koronavírusu, a azda 
všetci v klube sú presvedčení o priazni-
vých účinkoch športovania na fyzickú 
odolnosť jednotlivcov. Problémom ne-
boli ani návštevy divákov na majstrov-
ských stretnutiach. Verejnosť sa mohla 
za dodržania protipandemických opatre-
ní vďaka „oranžovému okresu“ zúčastniť 
všetkých domácich zápasov.

Ak pristúpime k samotnému hodnote-
niu jesennej časti, s výsledkami mládeže 
prevláda u trénerov FK celková spokoj-
nosť. Poďme teda od tých najmenších. 
Cez prázdniny sa rozrástla hráčska zák-
ladňa mladších prípraviek o kopec šikov-
ných nožičiek, z ktorých talentom vyni-
ká najmä Adam Skalický. Stará sa o góly 
v každom zápase a aj jeho zásluhou sa 
usadilo družstvo U9 v pokojnom strede 
tabuľky ObFZ Nitra. Je nutné pozname-
nať, že tak ako on, aj gro jeho rovesní-
kov má ešte stále jeden rok k dobru, a ten 
pravý prípravkársky kolotoč tak roztočia 
naplno až v ďalšej sezóne. Do rodiny fut-
balového klubu prišlo tiež mnoho obeta-
vých a zanietených rodičov, bez ktorých 
by organizácia tréningov a zápasov bola 
prakticky nemožná.

Ich kamaráti zo staršej prípravky to 
už na podujatiach ObFZ Nitra poznajú 
veľmi dobre a idú prakticky v zabehnu-
tých koľajach z minulých rokov. Začiat-
kom školského roka, žiaľ, odišiel z FK 
tréner Martin Žiška a na hosťovanie do 
klubu ŠKF Sereď si to namierili bran-
kár Filip Straňák a bratia Patrik a Marek 
Tóthoví. Verme, že si časom nájdu cestu 
späť do klubu. Aj tento rok, ešte pred zis-
tením spomenutých skutočností, prihlásil 
klub do súťaže opäť dve družstvá – A i B 
a so situáciou sa napriek stavu bez tréne-
ra či brankára musel nejako vysporiadať. 
Do B-tímu pribudlo aj formou školských 
krúžkov niekoľko nových tvárí, no hráči 

a tréner stále radi privítajú medzi sebou 
aj ďalšie nové posily.

V A-tíme U11 sa, pochopiteľne, sfor-
moval káder o čosi šikovnejších a skú-
senejších futbalistov, z čoho ťažili aj vo 
svojich súťažných vystúpeniach. Po kon-
ci jesennej časti sú na špici tabuľky, no 
stále je v okolí dostatok klubov, ktoré ich 
hlavne v prípravných zápasoch donútia 
neustále sa zlepšovať.

Žiaci pôsobia v tejto sezóne pod tré-
nerkou Miroslavou Hunkovou. Tých 
mladších je ročníkovo pomenej, a pre-
to im v zápasoch pomáhajú do značnej 
miery aj prípravkári, čo je viditeľné aj 
na samotných výsledkoch. No na strane 
druhej je to nesmierne užitočná škola fut-
balu pre ich ďalší fyzický a herný rozvoj. 
Za zmienku stoja okrem iných aj výkony 
Filipa Šarköziho, ktorý napriek tomu, že 
pochádza zo Šale a zahral by si pokojne 
aj v oveľa lepších ligách, zostáva ver-
ný farbám FK Močenok. Pochopiteľne, 
do istej miery tomu napomáha aj tzv. 
striedavý štart, ktorý sa Filipovi rodičia 
rozhodli pre túto možnosť využiť. Hráči 
U13 sa po veľmi sympatických výko-
noch držia momentálne na 4. mieste z 8 
tímov. Pred sebou však majú ešte dvojicu 
zápasov, v ktorých dozaista uspejú.

Starší žiaci začali svoju púť v sezó-
ne 2021/2022 grandiózne, keď po 5 ko-
lách a skóre 52:1 boli na čele VI. ligy 
bez prehry. Prišli však smolné závery 
stretnutí s ŠK Hájske/KFC Horná Kráľo-
vá a s Vlčanmi, po ktorých zostali v šatni 
len smutné oči a jeden bod. Všetky ich 
zápasy sprevádzalo pravé futbalové odu-
ševnenie a bolo by nefér nespomenúť, že 
aj v kategórii U15 vypomáhali chalanom 
rovesníci z mladších vekových kategórií. 
Aj starší žiaci prezimujú v tabuľke na 
3./4. mieste z 10 zúčastnených.

Príjemným prekvapením jesene boli 
aj močenskí dorastenci! V západosloven-
skej V. lige (Stred) odohrali so širokým 
kádrom a trénerom Čiernikom 11 zápa-
sov, v ktorých nazbierali slušných 15 bo-
dov a obsadili 4. miesto medzi 8 celkami 
krajskej súťaže, do ktorej sa  tento rok 
prebojovali. Držme im palce aj v jarnej 
časti, oku diváka iste neuniknú mladé ta-
lenty, ktoré by sa v novej sezóne mohli 
ukázať medzi seniormi.

Tí musia do konca roka odohrať ešte 
trojicu zápasov, na domácom ihrisku sa 
však predstavia tiež až na jar.

Matej Šimko

Mládež futbalového klubu ukončila jesennú časť

B L A H O Ž E L A N I E
V novembri sa dožíva krásneho 

jubilea členka speváckej skupiny 
Zúgovanka pani Magdaléna Verešová.

Do ďalších rokov jej prajeme všet-
ko, čo robí život krásnym a príjemným 
– lásku, šťastie, spokojnosť a pevného 
zdravia dosť!

Kolektív speváckej skupiny

» čip a môže vojsť do každej budo-
vy, dnu sa však nedostanú cudzí ľudia. 
Všetci prichádzajúci po 8.00, aj žiaci, 
sa musia prihlásiť v prvej budove u pani 
sekretárky, ktorá im otvorí, prípadne 
žiakom odovzdá čip, aby sa dostali do 
svojej budovy. Učiteľ potom bude pre-
verovať, prečo dieťa mešká,“ ozrejmil 
novinku riaditeľ Lacko. 

Školský rok sa začal 2. septembra 
2021 aj v materskej škole, ktorá bola za-
tvorená počas celého augusta. Kapacita 
materskej školy je naplnená, to zname-
ná, že je  zapísaných 141 detí. V prvý 
deň ich prišlo do škôlky 121. „V prvý 
deň brány materskej školy prekročilo 
35 novoprijatých detí, takže sa začína 
ťažké adaptačné obdobie nielen pre deti, 
pani učiteľky, ale určite aj pre rodičov. 
Trpezlivé pani učiteľky určite uľahčia 
tento adaptačný proces. Ostatné deti 
už ten adaptačný proces majú za sebou 
a po prázdninách sa tešili do materskej 
školy. Budeme opäť fungovať v režime, 
v akom sme skončili uplynulý školský 
rok – všetky opatrenia budeme dodržia-
vať aj naďalej,“ spresnila riaditeľka ma-
terskej školy Soňa Hippová. Novinkou 
je vo vyučovacom procese v materských 
školách povinné predprimárne vzde-
lávanie, to znamená povinnosť žiakov 
predškolských tried navštevovať mater-
skú školu. Všetky potrebné informácie 
o tejto téme sú k dispozícii aj na webe 
materskej školy. „Chcem pripomenúť, 
že posledný ročník v materskej škole je 
pre deti povinný a zákonní zástupcovia 
budú musieť predkladať doklad, ak die-
ťa nepríde do škôlky. V prípade, že je 
choré, tak potvrdenie od lekára, v iných 
prípadoch môže rodič dieťa ospravedl-
niť maximálne na 5 dní,“ doplnila in-
formácie riaditeľka S. Hippová. Pred-
školská trieda sa teda riadi rovnakými 
pravidlami ako školská trieda – škola 
musí mať informácie o tom, kde sa dieťa 
nachádza v prípade, že nie je v škôlke, aj 
s odôvodnením jeho neúčasti.
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Po ročnej prestávke spôsobenej pandé-
miou koronavírusu sa začiatkom októbra 
v Močenku uskutočnilo už po druhý raz 
podujatie pod názvom Močenský jesenný 
beh. Pre milovníkov behu organizátori 
pripravili rôzne dlhé trate od 250 metrov 
po 5 km. Súťažiť mohli deti do 6 rokov, 
mladší aj starší žiaci, dorastenci, dospelí 
a seniori. Oproti premiérovému ročníku 
v roku 2019, kedy pršalo, vyšlo v tomto 
roku počasie ako na želanie – bolo takmer 
bezveterné a slnečné počasie. „Tento roč-
ník sa nám podarilo zorganizovať tak, že 
nám vyšlo aj počasie, prišli aj bežci, užili 
si to, behali aj malé deti, úplne najmenšie 
z materskej školy a je to jedna z aktivít, 
ktorú obec Močenok ponúka nielen našim 
občanom, ale aj občanom zo širšieho oko-
lia a myslím si, že tá odozva a priebeh po-
tvrdzuje, že má zmysel to robiť, a budeme 
v tom pokračovať aj do budúcna,“ myslí 
si starosta obce Roman Urbánik.

Ako prví sa na trati predstavili naj-
mladší bežci na najkratšej 250-metrovej 
trati, potom postupne behali staršie deti 
až po hlavný beh, ktorý mal dĺžku 5 000 
metrov a predstavili sa v ňom dorasten-
ci, dospelí a seniori. Na štartovnú čiaru 
sa postupne postavila takmer štyridsiat-
ka nielen močenských detí, čo svedčí 
o slušnom záujme o beh aj u najmladších 
vekových kategórií. Dorastencov, dospe-
lých a seniorov súťažilo spolu 46, z nich 
bolo 7 domácich pretekárov. Na podujatí 
sa predstavili aj celé rodiny, napríklad Ši-
díkovci z našej obce. „Počasie perfektné, 
trasa super, organizácia podľa mňa úžas-
ná, páčilo sa mi to, o rok to znova dáme,“ 
tešila sa z príjemného podujatia Hanka 
Šidíková Žoldošová. „V Močenku sme 
boli prvýkrát, inak chodievame behať 
tak zhruba raz do roka na Silvestrovský 
beh na Zobor, ale tu to bola premiéra. 
Bežalo sa výborne, počasie bolo super. 
Bežali aj naše deti - škôlkar bežal svoju 
trasu a aj naša školáčka, prváčka, beža-
la svoju trasu, takže celá rodina sme sa 
zúčastnili,“ potvrdil, že podujatie bolo 
skvelé, manžel Ivan Šidík. 

V hlavnom behu zvíťazila Nikola 
Vajglová súťažiaca za Slovenskú tech-
nickú univerzitu Bratislava a Adam 
Kĺbik z Bežeckého klubu Duslo Šaľa. 
„Venujem sa behu asi tri roky takto ak-
tívne, čo sa týka dlhých disciplín. Väč-
šinou som behávala krátke behy, ako 
sú 800 m a 400 m. Trať bola dnes me-
nej náročná, páčilo sa mi to a určite sa 
budem chcieť vrátiť aj ďalšie ročníky,“ 
potvrdila obhajobu svojho víťazstva 
v budúcom roku Nikola Vajglová. „Som 
tu druhýkrát, bežalo sa výborne, súperi 
ma potrápili, ale zvládol som to. Bolo aj 

pár ľudí na trati a povzbudzovali, čo je 
tiež pekné, hodnotím to veľmi pozitív-
ne, teším sa na budúci ročník,“ plánuje 
návrat do Močenka a obhajobu víťazstva 
aj Adam Kĺbik. Z močenských bežcov sa 
na stupienok víťazov postavil dorastenec 
Samuel Szórád, ktorý sa umiestnil na 2. 
mieste. „Máme za sebou, myslím si, že 
celkom úspešný Močenský jesenný beh 
2021, ktorý, našťastie, vyšiel aj s poča-
sím a na moje prekvapenie aj počtom zú-
častnených. Minulý rok sme, bohužiaľ, 
pretekať nemohli, všetci vieme prečo 
a myslím si, že tento ročník organizačne 
prebehol bez nejakých vážnejších prob-
lémov, a ja verím, že aj o rok sa takto 
stretneme, možno ešte vo väčšom počte. 
Chcem apelovať aj na domácich prete-
károv, aby sa zúčastnili a zistili, že nie 
je to nič hrozné, každý pretekár si dal 
svoje tempo, takže dalo sa to zvládnuť,“ 
pozval na ďalší ročník behu organizátor 
podujatia Matej Šimko.

Močenský jesenný beh



Inzercia

Ďakujeme všetkým príbuzným, pria-
teľom a známym, ktorí sa 17. augus-
ta 2021 prišli naposledy rozlúčiť s na-
ším drahým otcom, synom a bratom 
Miroslavom Frolom. Ďakujeme za prejavy 
sústrasti a kvetinové dary.
Zároveň sme si 4. septembra 2021 pripo-
menuli 1. výročie, čo nás navždy opustila
naša drahá Anna Frolová. 
Smútiaca rodina.

Sú chvíle, ktoré ťažko prežívame, 
ale ostali krásne okamihy, 
na ktoré spomíname.

Dňa 19. augusta 2021 
uplynulo 6 rokov, čo nás 
navždy opustil náš drahý 
manžel, otec, dedko a pra-
dedko Štefan Český.
S láskou, vďakou a úctou 

spomína manželka, dcéry, synovia, vnuci, 
pravnuci a ostatná rodina.

Uplynulo 20 rokov, keď 
nás dňa 8. októbra 2001 
predišla do večnosti Beáta 
Lenčéšová,  rod. Straňáková.
,,Kto žije v srdciach iných, 
nikdy neumiera.''

S bolesťou v srdci a modlitbou na perách 
spomína Dana.

„Odišla si tíško z nášho života,
ale krásne spomienky a večná láska
v nás neustále ostávajú, pretože ten, kto 
žije v našich srdciach, nikdy neumiera.“

Dňa 8. októbra 2021 uply-
nulo 20 rokov, čo nás navždy 
opustila naša drahá a milo-
vaná manželka a matka 
Beáta Lenčéšová. Kto ste ju 
poznali, venujte jej s nami 

tichú spomienku a modlitbu.
S láskou a vďakou spomína celá rodina.

Kto stratil lásku rodičov, 
ten často na ňu v bôli spomína,
veď bola to láska najdrahšia a jediná.
Drahí rodičia – dedko a babka,
objať vás už nemôžeme, tak aspoň takto 
posielame do neba jedno veľké „Ďakujeme“.
Ľúbime vás, hoc‘ ste hore a my tu dole.
Spite sladko, drahí naši, 
snívajte svoj večný sen, 
v spomienkach sme pri vás 
každučký deň.

Dňa 9. septembra 
2021 uplynulo päť 
rokov odvtedy, 
ako nás navždy 
opustil náš dra-
hý otec a dedko 

Jozef Szöllösy a 23. septembra 2021 
uplynulo trinásť rokov odvtedy, ako nás 
navždy opustila naša drahá mamina a 
babka Katarína Szöllösyová.
Tí, ktorí ste ich poznali, venujte im, prosím, 
spolu s nami tichú spomienku.
Dcéra Gabika s manželom Petrom, vnúčatá 
Marián, Simona a Patrik.

Dňa 6. novembra 2021 si 
pripomíname piate smutné 
výročie úmrtia, kedy nás 
navždy opustil náš drahý 
Milan Malárik.
Ďakujeme všetkým, ktorí 

spolu s nami spomínajú.

Už len kytičku kvetov 
na hrob ti môžeme dať, 
spokojný, večný spánok môžeme ti priať.

Dňa 17. novembra si pri-
pomenieme piate výročie, 
čo nás navždy opustil náš 
drahý manžel, otec a dedko 
Marián Straňák.
V tichej modlitbe s láskou 

a úctou spomína celá rodina.

Ako ticho žila, tak tíško navždy odišla.
Skromná v živote, veľká v láske a dobrote.
... aj keď nie si medzi nami,
v našich srdciach žiješ stále s nami.

Dňa 14. novembra 2021 
si pripomíname 20. výro-
čie, čo nás navždy opus-
tila naša drahá mamička 
Mária Braunová. S láskou 
spomína celá rodina.

Dňa 16. novembra si 
pripomíname 6. výročie, čo 
nás navždy opustil náš mi-
lovaný manžel, otec a ded-
ko Jozef Bleho. S láskou 
spomínajú manželka a dcé-

ra s Máriom a Mariánom.

Hoci si odišiel a niet ťa medzi nami,
v našich srdciach zostávaš 
a vždy budeš s nami.

Dňa 17. decembra 2021 
uplynie 25 rokov, čo nás 
navždy opustil náš milo-
vaný manžel, otec a dedko 
Štefan Kučera. S láskou 
spomína celá rodina.

Už len kytičku kvetov a horiace sviečky 
na hrob vám môžeme dať a vo svojom srdci 
si vás navždy zachovať.

Dňa 18. novem-
bra 2021 uplynie 
12 rokov a 16. 
novembra 2021 
uplynie 10 rokov, 
čo sme sa navždy 

rozlúčili s našimi rodičmi, starými rodičmi 
a prastarými rodičmi Ľudovítom Devátom 
a Annou Devátovou.
Zároveň sme si 11. októbra 2021 pripome-
nuli 100. výročie narodenia Ľudovíta De-
váta. S láskou spomína celá rodina.

SMÚTOČNÉ OZNAMY
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S rekonštrukciou organa v Kostole sv. 
Klimenta v Močenku sa začalo v roku 2018. 
Na základe rozhodnutia pamiatkarov sa 16-re-
gistrový organ z roku 1792 rekonštruuje do 
pôvodnej podoby, teda do podoby dielne Pa-
žických, autorov organu. Na organe je dokon-
čená prvá časť rekonštrukcie, a to zreštauro-
vanie organovej skrine. Koncom leta sa začala 
montáž zrekonštruovanej nástrojovej časti or-
ganu. „Organ bol veľmi znečistený a extrém-
ne napadnutý drevokazným hmyzom, najmä 

vzdušnice, ktoré sú celé z lipového dreva, 
čo je veľmi atypické. Ich reštaurovanie bolo 
veľmi náročné a zdĺhavé, ale podarilo sa to. 
Ďalšia vec je technické riešenie prestavby 
a posledným bodom toho problému bola aj 
oprava v roku 1976, ktorá prebiehala takými 
dobovými prostriedkami. Všetky časti boli 
zatreté sivou acetónovou farbou a píšťaly 
nejakým kalafúnovo-olejovým roztokom, to 
všetko sme museli odstrániť a bolo to veľmi 
náročné,“ konštatoval odborník na organy 

Martin Bako. Organ časom prešiel zásadnou 
prestavbou, najmä v roku 1876, ale pamiatka-
ri rozhodli, že teraz bude zrekonštruovaný do 
pôvodnej podoby, akú mu dali v čase vzniku 
Pažickí. „Rozhodnutie padlo zo zvukových 
aj z pamiatkových dôvodov, že sa vrátime 
k pôvodnej verzii technického riešenia organa 
z roku 1790. Momentálne dávame vzdušnice 
na miesto a vlastne celá tá mechanika, to spo-
jenie medzi registrami a klaviatúrami sa robí 
úplne nanovo,“ doplnil Bako. Predbežný dá-
tum ukončenia rekonštrukcie organu je naplá-
novaný na polovicu mesiaca november.

Rekonštrukcia nástrojovej časti organa



Inzercia

KAMENÁRSTVO
MGS Granit s.r.o. 
Mlynská 462 , 951 31 Mo�enok

   (budova Zdravotného strediska)

tel.: 0902 709 552
  

 �elezobet�n. základy � likvidácia starých hrobov
�renovácie písma  dopisovanie dátumov

� � �portréty do kame�a  lampy  vázy krí�e 
 

Ponúkame kvalitné prevedenie
 prác za prijate�né ceny

OTVÁRACIE HODINY
Pondelok  Streda  Piatok   9.00-12.00  13.00-16.00 h

 Sobota - na objednávku 

�iroký výber  
pomníkov a hrobov zo �uly

Predám kvetový včelí med, 4,- €/ kg.
Tel.: 037/ 77 81 865
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PRACOVNÉ ODEVY, PRACOVNÁ OBUV, OCHRANNÉ PROSTRIEDKY (PRILBY,RUKAVICE,RESPIRÁTORY...)
NÁJDETE NÁS NA: NITRIANSKA 1959/54A, 95131 MOČENOK NÁJDETE NÁS NA: NITRIANSKA 1959/54A, 95131 MOČENOK 

V PRACOVNÉ DNI 10:00-12:00 12:30-16:30hod
NÁJDETE NÁS NA: NITRIANSKA 1959/54A, 95131 MOČENOK 

InzerciaMOČENOK




